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Framtidig skole- og tilbudsstruktur og alternative opplæringsmodeller i 
Innlandet fylkeskommune - høring 
 
Kommunestyret har i møte 29.08.2024 fattet vedtak i sak  67/24. 
 
Vedtak: 
Kommunestyret slutter seg til forslaget til høringsuttalelse fra Gjøvikregionen interkommunale 
politiske råd om framtidig skole- og tilbudsstruktur og alternative opplæringsmodeller i Innlandet 
fylkeskommune, men ønsker å komme med noen egne presisering i tillegg: 
 
- For vår ungdom er det viktig å få mulighet til å gjennomføre videregående i eget nærmiljø, dette 
gjelder også studieforberedende.(SF) .Vi ser det som svært viktig at ungdom får gjennomført 
studieforberedende mens de er ungdom. Vi mener det er lettere å ta høyere studier senere om du har 
tatt studiekompetanse. Vi mener derfor det er viktig at Dokka Videregående fortsatt gir en tilbud om 
SF. 
- Vi forstår at det er vanskelig for en «liten» skole som Dokka og gi mange valg om linje fag på 2. og 3. 
året på SF. Vi mener dette kan løses ved nettundervisning i noen fag. Vi mener også at det er stor 
forskjell på å måtte flytte på hybel når du er 15/16 og midt i en overgang mellom forskjellige skoler og 
et år senere når du er 16/17 og har blitt kjent med videregående. 
- Nordre Land og Søndre Land samarbeider om prosjektet «Fram i skoa» Her er målet å unngå 
utenforskap blant de unge. Utdanning er viktig og Dokka videregående har en vesentlig rolle i dette 
arbeidet for oss. Legges Dokka videregående ned er vi bekymret for at det blir et tilbakeslag for dette 
arbeidet. Her bør det heller utvikles mulighet for bedre samarbeid, mellom Sølve, vår vekstbedrift,og 
Dokka Videregående.  
- Skolebidragsindikatoren viser at Dokka videregående er veldig gode på å tilføre kunnskap til sine 
elever. De scorer best i Innlandet og på topp 20 for landet. Gjennomføringsgraden er på 84.5. % som 
er høyere enn for landet. Innlandet Fylke er opptatt av kvalitet og dette viser at Dokka Videregående 
er en skole med god kvalitet.  
- Næringslivet i Nordre Land har vært svært tydelige på hvor viktig det er for dem at deres ansatte har 
lokal tilknytning. Utdanningstilbud i nærmiljøet er viktig for å kunne bevare arbeidskraft.  
- For Søndre Land ser vi at søkertallet til Dokka Videregående har gått kraftig opp de siste årene. Se 
tabell. Dette gjelder ikke bare ungdom fra Søndre Land, elevtallet har økt kraftig fra i fjor til i år.  
- I Gjøvikregionen er det varslet en stor vekst i industriarbeidsplasser. Den veksten er så stor at det vil 
føre til innflytting til vår region.  
- Søndre Land kommune har nå og i fremtiden stort behov for arbeidskraft innen for område Helse- og 
omsorgssektoren. Om det blir større avstand til utdanning, er vi bekymret for at færre tar utdanning. 
Vår erfaring viser også at når ungdom må flytte for å ta utdanning er det ikke alle som kommer tilbake 
til Søndre Land. I Søndre Land har vi i de siste årene jobbet for å ivareta våre lærlinger på en god måte. 



Mange av våre lærlinger kommer fra Dokka Videregående og vi har derfor etablert et godt samarbeid 
rundt utplassering og læretid.  
  
Dokka videregående skole spiller en avgjørende rolle i lokalsamfunnet. Det er med stor bekymring vi 
ser at skolen står i fare for å miste sitt tilbud på studiespesialiserende, og i verste fall at hele skolen 
legges ned. Skolen er den eneste videregående skolen i Land-regionen, en region med lavt 
utdanningsnivå. Dokka videregående har gode resultater både når det gjelder gjennomføring og lave 
mobbetall. En økende pågang av elever viser at det er et stort behov for tilbudene ved skolen.  
 
- Elevtallet ved skolen har økt med 20% fra høsten 2023 til høsten 2024, og den studiespesialiserende 
linjen hadde stør økning i søkertall. 
 
- Elever i distriktet skal ha et likeverdig opplæringstilbud som elever i byene. 
- En nedleggelse av Dokka videregående kommer til å ha konsekvenser for utdanningsnivå, tilgang til 
kvalifisert arbeidskraft til næringslivet og bosetting i Land-kommunene. Kvaliteten på utdanningen bør 
være avgjørende, ikke antall klasserom. 
 
- Vi stiller spørsmål ved hvordan fylkeskommunen vil hindre at ungdom i distriktene faller utenfor 
utdanning og arbeidsliv som følge av lengre reisevei og manglende lokalt skoletilbud. Vi frykter at 
færre gjennomfører videregående opplæring som følge av lengre reisevei, flere må bo på hybel fordi 
dette skaper tyngre og mer slitsomme dager for elevene, samt kan det by på økonomiske utfordringer 
for mange elever.  
- Borteboerstipendet for elever dekker ikke kostnaden ved et ekstra bosted. Hvem skal ta denne 
ekstra kostnaden? Det er uakseptabelt at familier i distriktene må bære denne økonomiske byrden. Vi 
vil at Innlandet fylke kan tilby et videregående opplæringstilbud som er bredt, stabilt og likeverdig for 
alle elever, uavhengig av elevenes bosted og foreldrenes økonomi. 
- Tilgangen til utdanning blir drastisk redusert for ungdom i distriktene når de må bo på hybel, noe 
som vil føre til enda lavere utdanningsnivå i distriktene enn i byene. 
- Det beste tiltaket for å forebygge utenforskap er å sikre at ungdommene har tilgang til videregående 
utdanning i nærmiljøet, herunder både yrkesfag og studiespesialiserende. 
- Tilgangen til videregående skoler med varierende størrelser er avgjørende for å få alle typer elever 
gjennom videregående opplæring. 
 
- Det er viktig for elever med særskilte behov at det opprettholdes tilrettelagte tilbud i nærmiljøet. 
 
- Vi stiller oss kritisk til tallmaterialet som presenteres av fylkeskommunen. Man har ikke i tilstrekkelig 
grad har tatt hensyn til innflytting til regionen og økende elevtall som følge av dette. Tall fra Statistisk 
sentralbyrå (SSB) viser en høy grad av tilflytting til regionen, og med forventede nye arbeidsplasser vil 
dette føre til ytterligere tilflytting og flere elever. Det er uforståelig at man vurderer å bygge ned et 
skoletilbud under slike forutsetninger. 
3 viktige aspekter som forsvarer en fortsatt drift ved Dokka videregående skole:  
 
1. Lokalt næringsliv  
 
Yrkesfag på Dokka videregående er viktig for rekrutering inn mot industrien, både på Dokka og 
Raufoss. Blant annet Nammo har tidligere gått ut og ment at Dokka er en naturlig rekrutteringsarena 
for de.  
 
Dokka Fastners rekrutterer fra Dokka, og har uttrykt at hvis skolen forsvinner er det ingen grunn for de 
å bli på Dokka – og flagger Fastners ut, flagger de antagelig ut av Innlandet også, med arbeidsplasser 
og bostedsattraktivitet i verste fall større samfunnsøkonomisk konsekvenser.  
 



Industrien behøver altså Dokka videregående like mye som Dokka videregående behøver industrien.  
 
2. Bioøkonomi  
 
Dokka videregående har deltatt i utviklingen av et helt nytt programfag. I 2018 startet skolen med et 
prøveprosjekt i bioøkonomi. Skolen utarbeidet fagplaner til bioøkonomi I og II i samarbeid med 
Utdannings direktoratet, og fikk i våren 2024 uteksaminert landets første elever med programfag i 
bioøkonomi. Det er helt i tråd med uttalte ambisjoner fra fylke om å spille en hovedrolle i det grønne 
skifte.  
 
Dokka Videregående skole, lærere og ledelse har jobbet hardt med utvikling av et nytt fremtidsrettet 
programfag, utfordret elever, knyttet kontakter med spennende bedrifter, lokale kunnskapsmiljøer, og 
jobbet med internasjonale prosjekter. Dokka videregående har tydelig vist at robuste fagmiljøer også 
finnes på mindre skoler.  
 
3. Bygningsmassen  
 
Ved en eventuell nedleggelse av skolen bør lokalene selges eller leies ut for å bidra til vekst i lokalt 
næringsliv. Nærmeste naboer til Dokka videregående er en grunnskole, idrettshall, museum og 
boligfelt. Større mengde trafikk og industriområde lokalisert her kan ikke være gunstig for hverken bo 
attraktivitet eller trafikksikkerhet. Arealets størrelse utelukker også mange leietakere og ser man dette 
opp mot punkt 1 så vil behovet for lokaler bli ytterligere redusert ved en nedleggelse. 
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